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Br. 0052.4.4.2011 
 

Protokół nr 4/11   
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji 

Powiatu Rady Powiatu w Kielcach  z dnia 8 czerwca  2011 r.                                     
w godz. od 13.30 do 15.35 w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego                         

w Kielcach 
 

Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato  o godz. 13.30 otworzył 
posiedzenie komisji i powitał przybyłych radnych oraz gości :  pana Zenona 
Janusa Wicestarostę Kieleckiego, panią Bożenę Gumułkę - Naczelnik Wydziału 
Rozwoju, panią  Joannę Chudzińską - główna księgowa PCPR  w Kielcach.   
Szczególnie przywitał   panią Lidię Grzankę jako  Naczelnika Wydziału 
Edukacji , Kultury, Turystyki i Sportu oraz pana Leszka Michalskiego jako 
Kierownika Biura Rady Powiatu i Obsługi Zarządu.                                     

Na podstawie listy obecności stwierdził, iż w obradach uczestniczy 6 członków 
komisji, co wobec  składu wynoszącego 7,  stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych wniosków.                                                                                
Nieobecny : M. Ferdek. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu 

 

Na początku posiedzenia rozdysponowano radnym dwa projekty uchwał                   
w sprawie  :                                                                                                                             
- wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej położonej                
w obrębie Starochęciny gm. Chęciny                                                                                  
- wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat Kielecki do projektu pod 
nazwą: „eIntegracja - drogą do przeciwdziałania wykluczeniu cyfrowemu                       
w województwie świętokrzyskim” realizowanego w ramach Programu 
Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007-2013, Działanie 8.3 – 
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion, oraz pełnienia 
obowiązków Lidera Projektu 

oraz sprawozdanie Starosty Kieleckiego  za okres miedzy sesjami.  
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Następnie Wiceprzewodniczący Komisji zwrócił się z pytaniem do radnych, czy 
zgłaszają uwagi, wnioski do porządku obrad. Nikt z radnych nie zgłosił uwag                 
i pytań. 

Komisja jednogłośnie zaaprobowała otrzymany porządek obrad w następującym 
brzmieniu: 

1. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania  rocznego  z wykonania budżetu 
powiatu za 2010r. wraz z informacją o stanie mienia  komunalnego. 

2. Informacja o sytuacji na rynku pracy  w Powiecie Kieleckim  oraz o sytuacji 
finansowej Powiatowego Urzędu Pracy  w Kielcach w pierwszym kwartale 
2011 r. 

3. Informacja o stanie realizacji oraz monitoringu „Strategii Rozwoju Powiatu 
Kieleckiego do 2020 r.”    

4. Sprawozdanie z monitoringu i ocena realizacji „Planu Rozwoju  Lokalnego-
stan na dzień 31.12.2010 r. 

5. Sprawozdanie dotyczące realizacji „ Programu Współpracy Powiatu 
Kieleckiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2010 roku.” 

6. Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i uchwał na 
najbliższą sesję Rady Powiatu w tym projektów uchwał w sprawie: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

2) zmian w budżecie powiatu na 2011 rok, 
3) zmiany Uchwały Nr XXIX/33/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 17 

czerwca 2010r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o 
przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze roku budżetowego, 

4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011 roku, 
5) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów, 
6) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów, 
7) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Raków na konserwację rowu 

melioracyjnego w miejscowości Głuchów i Głuchów Lasy, 
8) udzielenia pomocy finansowej dla gmin na realizację zadania związanego                  

z demontażem, transportem i unieszkodliwianiem wyrobów zawierających 
azbest, 

9) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce, 
10) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce na zakup dla Komendy 

Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach, sorbentów 
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niezbędnych  do likwidacji skażeń i zanieczyszczeń na drogach na terenie 
powiatu kieleckiego pożytku publicznego w 2010 roku.” 

11) zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego oraz dla nauczycieli szkół zaocznych, zasady 
udzielania i rozmiar obniżek oraz zwolnienia od obowiązku realizacji 
zajęć dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli pełniących inne 
funkcje kierownicze w szkołach   i placówkach oświatowych Powiatu 
Kieleckiego 

12) rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego. 
7. Sprawy różne. 

 

Ad.1 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek  zapoznała radnych ze sprawozdaniem  
rocznym  z wykonania budżetu powiatu za 2010r. wraz z informacją o stanie 
mienia  komunalnego. 

Skarbnik Powiatu Maria Klusek przedstawiła Komisji treść uchwały Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 
sprawozdania Zarządu Powiatu w Kielcach z wykonania budżetu za rok 2010 
oraz opinię biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego za 2010r. 
Obie wydane opinie są pozytywne i bez uwag.   
 

Komisja w obecności 5 radnych- 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie  roczne  z wykonania budżetu powiatu za 2010r. wraz                           
z informacją o stanie mienia  komunalnego. 

 

Ad.3 

Informacja o sytuacji na rynku pracy  w Powiecie Kieleckim  oraz o sytuacji 
finansowej Powiatowego Urzędu Pracy  w Kielcach w pierwszym kwartale 
2011r. 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato – zapytał czy po analizie I kwartału 
2011 r. nie ma zagrożenia dla finansów Powiatowego Urzędu Pracy  w Kielcach. 
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 Wicestarosta Kielecki Zenon Janus   - odpowiedział, że nie było niepokojących 
sygnałów ze strony  dyrekcji PUP w Kielcach odnośnie jakiegokolwiek 
zagrożenia finansowego. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

 
Ad. 4 
 
Informacja o stanie realizacji oraz monitoringu „Strategii Rozwoju Powiatu 
Kieleckiego do 2020 r.”    

Wiceprzewodniczący Komisji  Tomasz Lato- zapytał, czy do otrzymanego 
materiału radni mają pytania?  Nikt  z radnych nie zgłosił uwag i pytań. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

 
Ad. 5 
 
Sprawozdanie z monitoringu i ocena realizacji „Planu Rozwoju  Lokalnego-stan 
na dzień 31.12.2010 r. 

Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato - zapytał, czy do otrzymanego 
materiału radni mają pytania?  Nikt  z radnych nie zgłosił uwag i pytań. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

Ad. 6 
 
Sprawozdanie dotyczące realizacji „ Programu Współpracy Powiatu Kieleckiego 
z Organizacjami Pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego w 2010 roku.” 

Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato - zapytał, czy do otrzymanego 
materiału radni mają pytania?  Nikt  z radnych nie zgłosił uwag i pytań. 

Komisja przyjęła bez uwag w/w  informację do wiadomości. 

Ad. 7  

Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i uchwał na 
najbliższą sesję Rady Powiatu 
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Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja jest prawomocna do 
opiniowania  uchwał. 
 
Następnie radni omawiali  projekty uchwał  w sprawie;                 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030 
2) zmian w budżecie powiatu na 2011 rok 
3) zmiany Uchwały Nr XXIX/33/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 17 

czerwca 2010r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu powiatu za I półrocze roku budżetowego 

4) zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2011 roku 
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 
 
5) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów   

  
Radny Jan Cedro –poprosił by metodologiczne, uregulowanie nazewnictwa 
kogo można nazwać „pogorzelcem”.  
 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato – zaznaczył by znaleźć równość              
w traktowaniu mieszkańców powiatu jeżeli chodzi o dostępność do  tego  typu 
pomocy.  
 
Wicestarosta Kielecki Zenon Janus   - wyjaśnił, że nie ma  regulaminu  odnośnie 
przyznawania takiej pomocy. W związku z dużymi startami materialnymi 
poniesionymi w wyniku pożaru budynku mieszkalnego w marcu br. władze 
gminy Łagów zwróciły się z prośbą o wsparcie finansowe dla udzielenia 
pomocy   dla pogorzelca w kwocie 10 tys. zł. Dodał, że ile było zgłoszonych do 
tej pory wniosków o wsparcie finansowe  tyle było udzielonej pomocy czyli nie 
było wniosku który byłby odrzucony.  Nie jest to duża skala problemu,                       
w poprzedniej kadencji były tylko cztery takie przypadki.  
 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato – jest to uspokajającą informacja, że 
jeżeli innych takich przypadków, które mogłyby by się starać o takie 
dofinansowanie nie ma na terenie powiatu. Uważa , że wiele było takich gminy, 
które nie zwróciły się o taką pomoc w imieniu swoich mieszkańców. Ponadto 
nie każdy mieszkaniec ma wiedzę na temat możliwości starania się o taką 
pomoc i jeżeli sam zainteresowany  mając wiedzę, że może się starać  o taką 
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pomoc a nie występuje  z wnioskiem to nie ma problemu natomiast  jeżeli nie 
ma wiedzy, że może taki wniosek o pomoc złożyć i nie składa to powiat nie jest  
w porządku do pozostałych mieszkańców. 
 
Radna Elżbieta Dudek -  nie jest to główne powiatu zadanie. Jeżeli ustalimy, że  
udzielimy pomoc osobie, która się do powiatu zwróciła i ją dostanie to istnieje   
obawia, że  powiat zwiąże kolejne środki budżetowe na taką właśnie pomoc.   
 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato -   zaapelował  do radnych 
powiatowych o przekazanie informacji do gmin o możliwość starania się                     
o pomoc dla swoich mieszkańców, którzy znajdą się w  podobnych zdarzeniach 
losowych. Uważa,  że jest to pomoc wykraczająca poza obowiązek prawny 
powiatu kieleckiego.  
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu uchwały i zaopiniowali go pozytywnie. 
 
6) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Łagów 
 
Wicestarosta Kielecki Zenon Janus   - na terenie pow. kieleckiego funkcjonują 
dwa targowiska w Bodzentynie i w Woli Łagowskiej. Plac targowy jest 
miejscem pracy dla wielu okolicznych rolników oraz drobnych przedsiębiorców 
prowadzących handel własnymi produktami i płodami rolnymi. Zajęcie to 
stanowi dodatkowe źródło dochodu o czasami jest jedynym źródłem dochodu 
dla wielu gospodarstw. Powiatowy Lekarz Weterynarii zobowiązał gminę 
Łagów do poprawy funkcjonalności użytkowania placu targowego, a koszt 
wykonania niezbędnego remontu przekracza możliwości finansowe gminy.                  
W związku z tym dofinansowanie remontu placu targowego w Woli Łagowskiej 
jest istotnym zadaniem wpływającym na poprawę funkcjonalności oraz 
standardów prowadzenia handlu przez mieszkańców powiatu kieleckiego.  
Jest taka możliwość z budżetu Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska, 
który już nie istnieje ale  środki na to konto od Marszałka na zadania związane                               
z ochroną środowiska spływają. 
Większe targowisko jest w Bodzentynie i być może  większe są tam potrzeby ale 
stanowisko Zarządu jest takie a nie inne. Burmistrz Bodzentyna pan Krak                  
w grudniu ub. roku wystosował  pismo o  prolongatę zapłaty  w kwocie 100 tys. 
z tytułu umów na wspólne remonty dróg powiatowych  do końca marca br. 
Środków tych Burmistrz Krak  nie przekazał i stanowisko Zarządu było takie , 
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że jeżeli przekaże kwotę 100 tys. zł. którą zalega powiatowi  to wówczas powiat 
przeznaczy 50 tys. na remont placu targowego w Bodzentynie. Stanowisko 
jasne, decyzja słuszna bo w jakiś sposób Zarząd musi wyciągać konsekwencje 
wobec nie wywiązywania się z umów wójtów czy burmistrzów, które należy 
respektować. 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato -  czy były  inne zgłoszone prośby                       
w których  proszono powiat o dofinansowanie z  Powiatowego Funduszu 
Ochrony Środowiska.  
 
Wicestarosta Kielecki Zenon Janus - odpowiedział, że to nie jedyne zadanie na 
które przeznaczane są środki z tego funduszu m.in. jest  sprawa dofinansowania 
rowów melioracyjnych na terenie gminy Raków ( projekt uchwały).  
Poinformował radnych , że na sesji złoży wniosek  o wniesie pod obrady sesji                  
kolejny projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy 
Daleszyce na konserwację rowu melioracyjnego.  
 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato-  zapytał czy inne gminy starały się 
o taką pomoc na konserwacje rowów melioracyjnych? 
 
Wicestarosta Kielecki Zenon Janus   - w poprzedniej kadencji  2 –krotnie 
wspierano finansowo gminę Łopuszno ponieważ spółki wodne nie we 
wszystkich gminach funkcjonują. 
 
Komisja w obecności 6 radnych -  3 głosami ”za”   pozytywnie zaopiniowała  
powyższy  projekt uchwały. 
 
7) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Raków na konserwację rowu 

melioracyjnego w miejscowości Głuchów i Głuchów Lasy 
8) udzielenia pomocy finansowej dla gmin na realizację zadania związanego                

z demontażem, transportem i unieszkodliwianiem wyrobów zawierających 
azbest 

 
Komisja w obecności 5 radnych – 5 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała  
powyższe  projekty uchwał. 
 
 
9) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce 
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Wicestarosta Kielecki Zenon Janus   - Komenda Miejska PSP w Kielcach 
zwróciła się z prośbą o dofinansowanie zakupu średniego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego. Niedostatki i braki w wyposażeniu jednostek PSP 
wymagają pomocy finansowej ze strony powiatu. Zakup tego specjalistycznego 
sprzętu usprawni organizację działań ratowniczo-gaśniczych przy pożarach oraz 
usuwaniu miejscowych zagrożeń w ruchu drogowym. 
Od jesieni ubiegłego roku jest możliwość wspierania jednostek OSP.  Powiat nie 
posiada na tyle środków by jednocześnie wspierać PSP i jednostki OSP. 
Rozważa się by od  przyszłego roku zrezygnować z wsparcia finansowego PSP                    
a środki kierować do kilku jednostek OSP.  Jest to temat nad, którym należy się 
pochylić i przeanalizować.  
 
Radna Irena Gmyr – poparła pomysł i potrzebę doposażenia jednostek OSP                   
w specjalistyczny sprzęt którzy zazwyczaj  jako  pierwsi na miejscu wypadki 
mogą już udzielać pomocy a nie czekać na zawodową jednostkę ze 
specjalistycznym sprzętem . 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato- sytuacja  wspierania jednostek OSP 
jest bardzo trudna do udźwignięcia przez powiat dlatego, że  jest to 19 gmin                   
i 112 jednostek OSP. Trudno jest jednych strażaków wyróżniać a drugich 
pozostawić bez wsparcia. Zgodził się z radną  Ireną Gmyr  ale najpierw 
należałoby takie środki znaleźć. Drobne wsparcie owszem zdarzały się w 
poprzednich kadencjach natomiast na sprzęt środków nigdy nie przekazywano. 
Ponadto nie wszystkie jednostki OSP są w Krajowym  Systemie Ratowniczo-
Gaśniczym ,  które wspierają PSP i które byłyby wspomagane przez powiat. 
Przez  Starostę Kieleckiego jaki i Przewodniczącego Rady  w poprzednich 
latach wielokrotnie czyniono rozmowy by do jednostek OSP, które mają dużo 
wyjazdów, są  przy trasach ruchliwych  w miejscach najbardziej oddalonych, 
takiego wsparcia udzielano  w granicach możliwości samorządowych. Szkoda 
by był  by w następnym roku takich środków nie znaleźć w budżecie powiatu. 
 
Komisja w obecności 5 radnych – 4  głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała  
powyższy  projekt uchwały. 
 
 
10) udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kielce na zakup dla Komendy 
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Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Kielcach, sorbentów niezbędnych 
do likwidacji skażeń i zanieczyszczeń na drogach na terenie powiatu 
kieleckiego 

 
Komisja w obecności 5 radnych – 5  głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała  
powyższy  projekt uchwały. 
 
11) zmiany Uchwały Nr IV/30/11 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 28 marca 

2011r.,  w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się w 2011 roku 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

12) zatwierdzenia zmian w Statucie Szpitala Powiatowego w Chmielniku 
13) zatwierdzenia regulaminów rad społecznych zakładów opieki zdrowotnej 

Powiatu Kieleckiego 
 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 
 
14) wyrażenia opinii dotyczącej przekształcenia Świętokrzyskiego Centrum 

Psychiatrii w Morawicy 
 
Komisja w obecności 5 radnych – 0  głosami „za” , 0 głosami „przeciw”                         
i 5 głosami „wstrzymującymi się”  negatywnie  zaopiniowała  powyższy  projekt 
uchwały. 
 
15) wyrażenia opinii dotyczącej przekształcenia Wojewódzkiego 

Specjalistycznego Szpitala Dziecięcego w Kielcach poprzez likwidację 
Poradni Logopedycznej i Foniatrycznej w Kielcach przy ul. Artwińskiego 3A 

 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu  uchwały i zaopiniowali go 
pozytywnie. 
 
16) przyjęcia „ Sprawozdania Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Kielcach z działalności Centrum w 2010 roku wraz z wykazem 
potrzeb w zakresie pomocy społecznej” 

 
Radny Jan Cedro -  zacytował fragment tekstu ze sprawozdania - str.4  
„Według stanu na dzień 31 grudnia 2010 r.  częściową odpłatność za pobyt 
dzieci w rodzinach zastępczych ustalono względem  28 rodziców biologicznych  
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dzieci  przebywających w rodzinach zastępczych, pozostali rodzice zostali 
zwolnienie całkowicie lub odstąpiono od ustalenia odpłatności  ze względu na 
trudną ich sytuacje materialną, zdrowotną i życiową. Wśród osób 
zobowiązanych do odpłatności regularnie opłaty wnosi tylko 5 rodzin, natomiast 
1 rodzinie  ze względu na zmianę sytuacji życiowej umorzono ustaloną wcześniej  
odpłatność. Względem pozostałych 22 rodzin, które nie regulują ustalonych 
opłat  wszczęto postępowanie egzekucyjne, tj. wysłano 10 upomnień wzywające 
do zapłaty zaległych należności oraz przygotowano  2 tytuły wykonawcze, które 
zostały przekazane do Urzędów Skarbowych. Dla pozostałych 10 osób, które nie 
regulują odpłatności tytuły wykonawcze zostały wystawione w latach 
poprzednich”. 
Radny uznał zwolnienia  z opłat rodziny za sytuacje wątpliwe. Wrócił uwagę na 
zadziwiająca niską liczbę osób wnoszących opłaty za swoje dzieci  i zapytał co                          
z zaległymi wezwaniami do zapłaty?   czy to jest brak naszej  nieskuteczności 
czy prawa. Poprosił  o pogłębienie argumentacji  podanej w sprawozdaniu. 
Spytał także o etat psychologa? 
 
Wicestarosta Kielecki Zenon Janus  - na ten temat wypowie się osoba 
kompetentna z PCPR natomiast psycholog to obowiązek ustawowy by był 
zatrudniony  psychologa w pełnym wymiarze przy PCPR.  
 
Główna księgowa PCPR Joanna Chudzińska – wyjaśniła,  że są to osoby ze 
środowisk patologicznych od których trudno, wręcz niemożliwym jest uzyskać 
jakiekolwiek świadczenia na rzecz swoich dzieci przebywających w rodzinach 
zastępczych. Postępowania egzekucyjne są wysyłane do komornika. Ponieważ 
osoby te nie posiadają żadnych dochodów czy nawet dóbr, majątku to  
zaległości pozostają. Dokładniej sytuacje tych rodzin znają pracownicy socjalni, 
którzy bezpośrednio nimi się zajmują.  
 
Radny Jan Cedro – odpowiedź nie jest satysfakcjonująca. Obszar ściągalności              
w  obszarze alimentacyjnym działa skuteczniej  bo tam jest strona, która się tego 
domaga natomiast w tym obszarze nie ma  jednostkowej osoby drążącej, 
domagającej się tej ściągalności. Według przekonania ze strony urzędu robione 
jest wszystko ale mało skutecznie.  Argumentacja oparta o egzemplifikowanie 
pewnymi przykładami jest nie dobrą argumentacją ponieważ argumentujący 
przywołuje te argumenty, które są dla niego bardzo przekonywujące  natomiast  
nie dają pełnego obrazu sytuacji. Podawanie krańcowych przykładów, które są 
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tylko wyjątkami  nie uzasadnia nie skuteczności w tym zakresie.   
 
Wicestarosta Kielecki Zenon Janus  - jeżeli komornik nie może ściągnąć zaległej 
należności to  tym bardziej pracownik PCPR  już nie ma  narzędzi  by ściągnąć 
tą zaległość. Zapewnił, że pracownicy PCPR robią wszystko w tym obszarze. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato- PCPR to szczególny obszar pracy  
z rodzinami, które się w życiu pogubiły, które  nie mają jakiejkolwiek 
możliwości  pomocy samemu sobie nie mówiąc już o opłatach wynikających             
z przymusu. Jest to temat bardzo trudny.  
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektu  uchwały i zaopiniowali go 
pozytywnie. 
 
17) przyjęcia raportu z wykonania Programu ochrony środowiska dla powiatu 

kieleckiego za lata 2009-2010 
18) przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu gospodarki odpadami w 

powiecie kieleckim za lata 2009-2010 
 
Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów  uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 
 
19) zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 
okresach roku szkolnego oraz dla nauczycieli szkół zaocznych, zasady 
udzielania i rozmiar obniżek oraz zwolnienia od obowiązku realizacji zajęć 
dla dyrektorów, wicedyrektorów i nauczycieli pełniących inne funkcje 
kierownicze w szkołach i placówkach oświatowych Powiatu Kieleckiego 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji , Kultury, Turystyki i Sportu  Lidia Grzanka  -
wykonanie uchwały w wynikach z faktu, iż w szkołach ponadgimnazjalnych               
w trakcie roku szkolnego występują praktyki zawodowe i klasy programowo 
kończą wcześniej a nauczyciele muszą  wypracować swoje 18 godzin 
dydaktycznych. W związku z  tym należy to rozliczać tak jak jest zapisanie                          
w § 1 projektu uchwały tj. 1:1 czyli nie płacimy za nadliczbówki od miesiąca 
września do miesiąca kwietnia. I tak np. nauczyciel pracuje 22 godziny a dostaje 
za 18 godzin bo  w ten sposób wypracowuje sobie etat na pozostałe tygodnie.                      
Zapis § 2 - jeśli chodzi o wydziały zaoczne  to ta liczba godzin jest przeliczana        
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36 tygodni przez 18 godzin. Zniżki  w zależności od wielkości oddziałów 
przysługujące osobom, które pełnią stanowiska kierownicze w powiatowych 
jednostkach. Wyniki naboru pokażą czy utrzymamy liczbę oddziałów. Głównie 
chodzi o rozliczanie godzin gdzie występują różnice w trakcie roku szkolnego. 
Ten problem w szkołach podstawowych i gimnazjalnych to nie występują tylko 
w szkołach ponadgimnazjalnych i należy to rozliczać.  

Komisja w obecności 5 radnych – 5  głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała  
powyższy  projekt uchwały. 
 
20) delegowania dwóch radnych powiatu na członków Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku dla powiatu kieleckiego  
 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato-  jest to praca w komisji,  która radzi  
i opiniuje więc należy delegować osoby mające w tym obszarze wiedzę                       
i kompetencje.  
 
Radny Jan Cedro-  zgłosił pana radnego  Ireneusza Żaka jako kandydata na 
członka Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla powiatu kieleckiego. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato  zaproponował następującej treści 
wniosek skierowany do Przewodniczącego Rady :    

Komisja Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Powiatu na 
posiedzeniu w dniu 8 czerwca 2011 roku zaproponowała następującego delegata 
na członka Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla powiatu kieleckiego tj.: 
 - pana  Ireneusza Żaka – przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa 
Publicznego, Ochrony Przeciwpożarowej, Przeciwpowodziowej i Zapobiegania 
Innym Zagrożeniom 
  
Komisja w obecności 5 radnych – 5  głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała  
powyższą kandydaturę na członka Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla 
powiatu kieleckiego. 
   
Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato-  przypomniał , że radny Barwinek 
jest jedynym radnym bez funkcji w żadnej innej komisji i tym samym nie 
pobiera diety już z pułapu radnych funkcyjnych takiego jak pozostali  radni. 
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21) rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego 
22) zmiany Uchwały Nr II/13/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 

2010r. w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 
Powiatu w Kielcach oraz wyboru jej przewodniczącego 

23) zmiany Uchwały Nr II/14/10 z dnia 20 grudnia 2010r. w sprawie ustalenia 
składu osobowego komisji problemowych Rady Powiatu w Kielcach oraz 
wyboru przewodniczących komisji 

24) zmiany Uchwały Nr II/16/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 
2010r. w sprawie wyboru Komisji Statutowej Rady Powiatu w Kielcach oraz 
wyboru przewodniczącego Komisji 

 

Radni nie zgłosili uwag do ww. projektów uchwał i zaopiniowali je pozytywnie. 
 

Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato – porządek obrad sesji Rady 
Powiatu nie odzwierciedla wszystkich projektów uchwał i w związku z tym  
zwrócił się do Wicestarosty Kieleckiego Zenon Janus   by powiedział kilka słów 
na temat projektów uchwał ,które na początku posiedzenia rozdano radnym i 
które będą wprowadzane przez Zarząd do porządku obrad sesji . 

 

- w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości gruntowej 
położonej  w obrębie Starochęciny gm. Chęciny 

Wicestarosta Kielecki Zenon Janus  - pojawiła się osoba zainteresowana 
wydzierżawieniem nieruchomości gruntowej w Starochęcinach. Należy   
uruchomić procedurę przetargową i nie czekać  z tym do kolejnej sesji po 
wakacjach.  Poprosił radnych o wyrażenie zgody na wprowadzenie tego 
projektu  uchwały pod obrady sesji ze względu na czas. 

Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz Lato poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. Akt głosowania  jednocześnie będzie wyrażał wolę wprowadzenia 
projektu pod obrady sesji. 

Komisja  w obecności 5 radnych – 5  głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała  
pozytywnie zaopiniowała  powyższy projekt uchwały. 
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- w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Powiat Kielecki do 
projektu pod nazwą: „eIntegracja - drogą do przeciwdziałania wykluczeniu 
cyfrowemu  w województwie świętokrzyskim” realizowanego w ramach 
Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka 2007-2013, Działanie 8.3 – 
Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu – eInclusion, oraz pełnienia 
obowiązków Lidera Projektu 

Naczelnik Wydziału Rozwoju Bożena Gumułka -  projekt ten jest realizowany 
na zasadzie partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego województwa. Jego 
celem jest przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu mieszkańców poprzez 
aktywne włączenie osób zagrożonych wykluczeniem cyfrowym powodu trudnej 
sytuacji materialnej lub niepełnosprawności do społeczeństwa informacyjnego. 
Tym osobom w trudnej sytuacji gminy przede wszystkim mogą zabezpieczyć  
dostęp do internetu i wyposażyć w  sprzęt komputerowy oraz opłacać internet 
przez okres 5 lat. Omawiany projekt umożliwi pobudzenie rozwoju 
ekonomicznego obszarów województwa, rozwój usług na ryku świadczonych 
drogą elektroniczną oraz wspomaganie grup obecnie zagrożonych 
wykluczeniem społecznym poprzez stworzenie możliwości ich aktywnego 
udziału w nowoczesnym życiu społecznym.  W efekcie końcowy  w projekcie 
zadeklarowało udział 20 jednostek samorządu terytorialnego z terenu 
województwa . Z terenu powiatu przystąpiły dwie gminy Miedziana Góra i 
Mniów. Na jednym z ostatnich spotkań powiatowi kieleckiemu przypadła 
zaszczytna rola Lidera projektu . W porozumieniach partnerskich z  gminami  
każda z gmin zajmuje się  rozliczaniem finansowym we własnym zakresie 
ponieważ środki spływają bezpośrednio na konto tych gmin. Powiat jako lider 
przygotowuje jedynie  wniosek. Powiat w tym działaniu skorzysta na 
wyposażeniu w najnowszy sprzęt komputerowy placówek oświatowych. Okres 
realizacji całego projektu trwał będzie rok, a okres zachowania trwałości wynosi 
5 lat.  Projekt uchwały jest deklaracją  i przyzwoleniem dla Zarządu na podjęcie 
działań w przygotowaniu  dokumentacji projektowej.  Koszty projektu 80 %  
dofinansowania  15 %  środki własne.  Termin składnia wniosków do końca 
listopada tego roku.  Każdy z samorządów jest odpowiedzialny za rekrutacje. 
Ubezpieczenie gwarantuje interes projektu tj. że koszty zniszczenia bądź 
sprzedaży sprzętu będą kwalifikowane.  Marszałek zadeklarował wsparcie 
finansowe samorządów w zapewnieniu trwałości projektu czyli będzie dokładał 
do tych kosztów utrzymania projektu. Takim głównym wydatkiem będzie opłata 
za internet przez okres 5 lat.  W tej chwili firmy komputerowe sprzedają sprzęt 
komputerowy z 5 letnią gwarancją co daje możliwość, że jeżeli się sprzęt 
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popsuje to można go wymienić. Natomiast mechaniczne uszkodzenia z 
gwarancji.  Sprawa przetargu będzie organizowana wspólnie co daje możliwość 
zaoszczędzenia i ustalenia jednorodnych warunków nabycia sprzętu dla 
wszystkich partnerów projektu. 

Radny Jan Cedro -   spytał o osłabienie proporcji indywidualni – jednostki                 
w gminach  w ramach projektu a także do kiedy gminy mogą składać deklaracje 
oraz  poprosił o wskazanie kompetentnej osoby w Starostwie  z którą można 
kontaktować się  w sprawach tego projektu? 

Naczelnik Wydziału Rozwoju Bożena Gumułka - warunkiem udziału                      
w projekcie jest właśnie zabezpieczenie tych indywidualnych czyli minimum                  
30 osób fizycznych  mieszczące sie w grupie wykluczonych społecznie, z trudną 
sytuacją materialną, osoby niepełnosprawne . Dowolność wyboru tych osób 
zostawiamy gminie natomiast  powiat  robi działania koordynacyjne czyli 
wybiera jednostki. Termin składania wniosków jest do końca listopada br. 
Poinformowała, że  w sprawach technicznych osobą kompetentną jest pan 
Michał Ściwiarski -  kierownik Zespołu ds. Informatyzacji Starostwa. Następnie 
zaproponowała radnemu Cedro przesłanie materiałów dot. tego projektu na 
skrzynkę mailową.  

Wicestarosta Kielecki Zenon Janus – będzie prosił Radę by ten punkt 
wprowadzić pod obrady sesji. Sesji wrześniowa byłaby za późno dlatego teraz 
już składany jest taki projekt uchwały. Od lipca będzie prowadzony nabór i 
starostwo chce się dobrze przygotować. 

Wiceprzewodniczący Komisji  Tomasz Lato poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. Akt głosowania  jednocześnie będzie wyrażał wolę wprowadzenia 
projektu pod obrady sesji.  

Komisja w obecności 5 radnych – 5  głosami „za”  pozytywnie zaopiniowała  
pozytywnie zaopiniowała  powyższy projekt uchwały.  

 

Wicestarosta Kielecki Zenon Janus – w związku z złożonym przez radnych                
z Klubu PiS projekcie uchwały w sprawie uznania rolnictwa za priorytet 
Polskiej Prezydencji w UE i wyrównania  dopłat rolniczych dla Polski, 
poinformował radnych o przygotowywanym w tym temacie projekcie 
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stanowiska Rady Powiatu. Wyjaśnił, że nie może to być w formie uchwały 
ponieważ Rada nie ma takiego upoważnienia natomiast może być stanowisko, 
które zostanie przesłane do premiera RP. 

W dalszej części swojej wypowiedzi poinformował, że  będzie proponował 
wprowadzenie pod obrady sesji kolejnego projektu uchwały tj. projekt uchwały 
w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gminy  Daleszyce                                      
na dofinansowanie rowów melioracyjnych. 

Wiceprzewodniczący Komisji  Tomasz Lato – jeżeli jako powiat te rowy 
dofinansujemy to czy nie powinno się ogłaszać,  że powiat posiada tyle a tyle 
środków ponieważ ten problem  występuje w większości  gmin. 

Wicestarosta Kielecki Zenon Janus – gminy  same się zgłosiły o wsparcie . 
Natomiast przez ostatnie dwa lata tylko i wyłącznie gmina Łopuszno 
występowała o środki i je otrzymywała. 

 

Ad. 7 

Sprawy różne 

Naczelnik Wydziału Edukacji , Kultury, Turystyki i Sportu  Lidia Grzanka – 
poinformował o unieważnieniu konkursów na dyrektorów szkół w Chęcinach                        
i Nowej Słupi. Powodem było brak w ogłoszeniu o konkursie punktu, który 
mówił, że osoba nie będąca nauczycielem może brak udział w konkursie. Nowe 
ogłoszenia o naborze ukarzą sie wkrótce na BIP. W wyniku unieważnionego 
konkursu  wpłynęły dwie oferty, które zostaną odesłane  a osoby 
poinformowane o przyczynach unieważnieniu konkursu a także o  nowym 
naborze. 

Radny Jan Cedro- zapytał o składy komisji konkursowych tj. reprezentacji 
powiatu w tych komisjach. 

Naczelnik Wydziału Edukacji , Kultury, Turystyki i Sportu  Lidia Grzanka – 
wyjaśniła , że będą trzy osoby z organu prowadzącego. Jeśli chodzi o teren to 
będzie przedstawiciel Rady Rodziców , Rady Pedagogicznej, Związków 
Zawodowych.  
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Wiceprzewodniczący Komisji  Tomasz Lato- przypomniał, że w poprzednich 
kadencjach było zawsze dwóch radnych osoby z Zarządu nie zasiadały. 
Powinien być radny powiatowych z tego terenu. 

Wicestarosta Kielecki Zenon Janus – naczelnik Wydziału Edukacji na pewno 
powinna być w składzie komisji konkursowej. 

Wiceprzewodniczący Komisji  Tomasz Lato – zapytał czy to prawda, że podjęto 
na Zarządzie Powiatu uchwałę w sprawie odwołania ze stanowiska dyr. DPS              
w Łagiewnikach Marka Kułanowskiego. Czym była uzasadniona ta decyzja.  

Wicestarosta Kielecki Zenon Janus- pan Kułanowski został poproszony na 
Zarząd. Został odwołany  z funkcji dyrektora i skierowany na inne stanowisko                 
w DPS-ie.    

Wiceprzewodniczący Komisji  Tomasz Lato –zwrócił uwagę na sposób 
rozstawania się ludźmi w powiecie co jest ważne dla na wizerunku powiatu 
kieleckiego. Poprosił Starostę by starał się patrzeć  przez pryzmat dobra 
ludzkiego. Zwalnianie ludzi młodych nawet z umowami na czas określony  
przygotowanych i wykształconych w tym obszarze pracy przez  wiele lat i 
przyjmowanie na ich miejsc innych nie jest w porządku. Żegnanie się                             
z wieloletnim dyr. POZiRON  czy dyr. PUP bez podziękowań na sesji też nie 
jest w porządku. Może Zarząd by pomyślał by pożegnać  te osoby jako osoby 
odchodzące  na emeryturę. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Komisji Tomasz 
Lato  o godz. 15.35 zamknął posiedzenie komisji. 

Protokołowała: Iwona Bęben  

Wiceprzewodniczący Komisji  

Tomasz Lato 


